

السيرة الذاتية

الاسم الكامل : شيماء صلاح حسين عبد الكريم العبيدي

اللقب العلمي : استاذ مساعد

تاريخ الميلاد: 1962\4\4

التخصص العام : علم النفس التربوي \ قياس وتقويم

التخصص الدقيق : قياس وتقويم

الوصف العلمي :

- 1- بكالوريوس احصاء من كلية الادارة والاقتصاد – جامعة بغداد-1985
- 2- دبلوم عالي (تطبيقات احصائية) من المعهد العربي للتدريب والبحوث والدراسات الاحصائية جامعة الدول العربية –بغداد- (1994) .
- 3- ماجستير (علم النفس التربوي \ قياس وتقويم) من كلية التربية (ابن رشد) – جامعة بغداد (2000) .
- 4- دكتوراة (علم النفس التربوي \ قياس وتقويم) من كلية التربية (ابن رشد) – جامعة بغداد (2006) .

اولا: المهام التدريسية :

الدراسات الاولية

- 1- تدريس مادة القياس والتقويم للصف الرابع لعدد من الاقسام في الكلية .

الدراسات العليا

- 1- تدريس طلبة الماجستير في (مادة القياس والتقويم)\ اختصاص علم النفس التربوي.
- 2- تدريس طلبة الماجستير في مادة (الاختبارات تحصيلية)\ اختصاص طرائق التدريس .

3- تدريس طالبة الدكتوراة في مادة (نظرية القياس) \ اختصاص علم النفس التربوي

البحوث المنشورة :

- 1- (تقويم الاداء الوظيفي لعضو هيئة التدريس من وجهة نظر طلبتهم)، كلية التربية ابن رشد، مجلة الاستاذ، العدد (206) المجلد الاول (2013 م) ص (537-566)
- 2- (بناء مقياس لدارة الوقت لدى اعضاء الهيئة التدريسية في جامعة بغداد): في كلية التربية للبنات ، مجلد 24 (1) ، (2013م)، ص(67-83).
- 3- (مقياس الاتزان الانفعالي وعلاقته بالصحة النفسية لدى الطلاب الموهوبين) منشور في المؤتمر العلمي الثامن لرعاية الموهوبين والمتفوقين ، عمان
- 4- (الموهبه والابداع :منعطفات هامة في حياة الشعوب) الاردن ،(2011)الجزء الاول (613-654).
- 5- (نمطا الشخصية (أ-ب) لدى طلبة المرحلة الاعدادية المتميزين واقرانهم العاديين) ،منشور في المؤتمر العلمي العربي الحادي عشر لرعاية الموهوبين والمتفوقين
- 6- (الاصلاح التربوي ورعاية الموهوبين والمتفوقين)، الاردن، عمان (2015) (ص1-3).
- 7- تقنين اختبار فيليب كارتر وكن راسل للقدرة العقلية على طلبة المرحلة الاعدادية ،منشور في المؤتمر الدولي للعلوم الانسانية (الواقع والمأمول) ، عمان ،الاردن (2015)ص(311-348).
- 8- (معايير تقويم اداء عضو هيئة التدريس من متطلبات تحقيق جودة التعليم الجامعي). منشور في المؤتمر العربي الدولي الخامس لضمان جودة التعليم العالي . دولة الامارات العربية المتحدة – جامعة الشارقة (2015)
- 9- (التوجيهات الدافعية وعلاقتها بحيوية الضمير لدى طالبة جامعة بغداد) بحث مستل ، مجلة نسق – الجمعية العراقية للدراسات التربوية والنفسية (بغداد ملحق العدد (6) –(2015)- ص (559-600).

- 10- (الذكاء الشخصي وعلاقته بإدارة الانفعالات لدى المدرسين) بحث (مستل) مجلة كلية التربية للبنات، غير منشور
- 11- (التشاؤم الدفاعي لدى تدريسي جامعة بغداد)

نشاطات اخرى :

- 1- المشاركة في العديد من المؤتمرات
- 2- عضو في مجلة الكلية و واللجنة العلمية و اللجنة الامتحانية واللجان الداخلية في القسم
- 3- المشاركة في العديد من الدورات (الانترنت ، طرائق التدريس، كوكل سكولر ،الخ)
- 4- الحصول على العديد من التشارات
- 5- عضو في المجلس العربي للموهوبين والمتفوقين
- 6- عضو في جمعية الصحة النفسية الامريكية ،(APA) امريكا منذ 2016 ولحد الان
- 7- باحث مبادر في منصة اريد ، ماليزيا ، منذ 2016 ولحد الان .
- 8- عضو في اللجنة الاستشارية لمنصة اريد في ماليزيا.
- 9- عضو في المجلس العربي للموهوبين والمتفوقين -عمان

BIOGRAPH

full name: Sheamaa Salah Hussein Abdel Kareem Al- Obeidi

scientific title: Assistant Professor date 4/4/1962

Specialization: Psychology/measuring and evaluating

Specialization: measuring and evaluating scientific description: Bachelor of statistical of the College of business and Economics – University of Baghdad–1985.

diploma (statistical applications) of the Arab Institute for training and research and statistical studies, Arabic League – Baghdad–(1994).

M.a. (psychology/measuring and evaluating) of the Faculty of education (Ibn Rushd) – Baghdad University (2000).

PhD (educational psychology, measurement and evaluation) of the Faculty of education (Ibn Rushd) – Baghdad University (2006).

Publications:

1. (calendar functionality for faculty member from the point of view of their students), school of education professor, no magazine Averroes (206) volume I (2013) p (537–566).

2. (a measure of time circuit with faculty members at the University of Baghdad) in the College of education for girls, volume 24 (1), (2013), p (67–83).

3. (a measure of emotional equilibrium and its relationship to mental health have talented students) published the eighth scientific conference for gifted and talented, Oman (talent and creativity: important junctures in the lives of peoples) Jordan, (2011) part I (613–654).

4. (personal pattern (a–b) when intermediate students, distinguished and ordinary peers) published in the eleventh Arab Conference for gifted and talented) (educational reform and gifted and talented). Jordan, Oman (2015) (pp 1–31).

5. test Philip Carter and Ken Russell for mental capacity on intermediate students, published in International Conference on Humanities (hopefully) Oman, Jordan (2015) p (311–348).

6. (faculty member performance evaluation criteria of quality requirements of university education). Publication in the fifth international Arab Conference to ensure the quality of higher education. U.A.E. charik University State.

8. (guidance motivation and its relationship with lively conscience Baghdad University students) discuss unsheathed. Format magazine–Iraqi Association for educational and psychological studies) Baghdad number

extension (6) – (2015)-p (559-600) a. m. d. shaimaa Al-Obeidi Tamara
cute Hashim

9.(personal intelligence and its relationship to manage agitation among
teachers) find (unsheathed) College of education magazine for girls.

10.unpublished (defensive pessimism in the Baghdad University teaching)
Dr. shaimaa Al-Obeidi shaymaa Hussain Abdul participating in numerous
conferences, Member of the College magazine and Scientific Committee
and internal committees the examination Board Committee section
participate in many courses (Internet , Teaching methods, Google
Schlosser, etc) get many alchkrat member of the Arab Council for gifted
and talented